
کیهان و خوانندگانیادداشت روز  به جای گفت و شنود

اخبار كشور
صفحه 2

  د وشنبه 19  مرداد 139۴
2۴ شوال1۴36 -شماره  2112۸

خبر ویژه

سامانه پیام کوتاه 30002323

33110065 ساعت 3 تا 6 بعدازظهر
33916546 تمام ساعات شبانه روز تناقض »اراده نظام« و مراد »غرب و جریان غربگرا« از مذاکرات 3 سال اخیر )زمستان 

91 به این طرف(، حکایت ماجرایی است که جناب مولوی روایت می کند. »همچون مجنون 
در تنازع با شتر- گه شتر چربید و گه مجنون حُر / میل مجنون پس سوی لیلی روان- میل 
ناقه پس پی کُرّه روان/ ... گفت  ای ناقه چو هر دو عاشقیم- ما دو ضد بس همرهی نالایقیم/ 
جان گشاده سوی بالا بال ها- تن زده اندر زمین چنگال ها/ میل جان اندر ترقی و شرف/ 
میل تن در کسب اسباب و علف«. اراده نظام و ملت، رفع شرارت دشمن و ستاندن بهانه 
از اوست اما مراد غرب و جریان غربگرا، سلب اراده و استقلال ملی و گشودن پای دشمن 
به حریم سیاست و امنیت کشور است. به عبارت دیگر »برجام« )توافق نصف و نیمه وین( 
در متن یک کش و قوس مهم تر میان ما و غرب پدید آمده است. بنابراین متنی که نهایی 
می شود می تواند یکی از دو سرنوشت خوب یا بد را برای کشور ما رقم بزند. در حقیقت 

ماجرای توافق پیچیدگی هایی دارد که برخورد بسیط و ساده را برنمی تابد.
پس از سخنان کری که گفت اگر توافق به هم بخورد یک جریان سیاسی در ایران در 
انتخابات آتی دچار دردسر می شود، روایت وزیر خارجه انگلیس قابل تأمل است. فیلیپ 
هاموند در مصاحبه با العربیه می گوید »بعد از امضای توافق امید، این است که ایران بازیگر 
مسئولیت پذیر باشد و بتوان درباره مســائل دیگر از جمله دخالت ایران در امور دیگر 
کشــورهای خلیج [فارس] ارتباط گرفت. اما ما باید واقع بین باشیم. ایران نظامی با یک 
صدا نیست، صداهای مختلفی شنیده می شود؛ افراطی ها و اصلاح طلبان. ما باید امیدوار 
باشیم اصلاح طلبانی که می خواهند ایران نقشی مثبت تر ایفا کند، بحث را به نفع خود تمام 
کند اما این مسئله یک شبه اتفاق نمی افتد و قطعی نیست آن طور که امید داریم اتفاق 
بیفتد«. همزمان با این اظهارات و در حالی که وندی شرمن می گفت »متن توافق وین را 
با مشورت اسرائیل تهیه کردیم و اسرائیل بر بخش بزرگی از توافق اثر گذاشت«، ارنست 
مونیز خاطرنشان کرد »توافق وین بخشی از رویکرد امنیتی بزرگ تر آمریکا برای خاورمیانه 
است... و به ما اجازه می دهد هر وقت بخواهیم تحریم ها را برگردانیم«. بدین ترتیب باید 
فاصله گذاشت میان اراده نظام و مردم از مذاکرات برای توافق خوب و عزتمندانه ای که 
مسیر پیش رو را گشوده تر کند و مراد غرب )و غربگرایان( از همین روند مذاکره و توافق 
برای بستن دست و پای »جمهوری اســلامی ایران« در افق 10 سال آینده. متأسفانه با 
تمام زحمت طاقت فرســای تیم مذاکره کننده، متن برجام 1- از جامعیت و مانعیت لازم 
برخوردار نیست 2- از برخی ابهامات مهم رنج می برد 3- برخلاف دستور حکیمانه رهبر 
انقلاب مبنی بر تعامل فکری با منتقدان صاحب نظر و رفع ضعف های احتمالی تدوین شد و 
اصرار بر کتمان محتوا وجود داشت چنان که در قضایای پس از انتشار بیانیه لوزان و گزاره 
برگ آمریکایی از ماجرا- متأســفانه درست هم از آب درآمد- دیدیم 4- شتاب غیر قابل 
توجیه و سؤال برانگیزی برای عبور از مسیر قانونی و اعلام تصویب برجام دیده می شود 
به نحوی که برخلاف صریح دستور رهبر معظم انقلاب کسانی برآنند که کار توافق مبتنی 

بر برجام را تمام شده القا کنند.
نکته مهم دیگر چراغ سبز غیرقانونی در متن جمع بندی مذاکرات )برجام( برای صدور 
قطعنامه 2231 شورای امنیت و سپس انتشار بیانیه بی خاصیت وزارت خارجه در اعلام تحفظ 
نسبت به همین قطعنامه است! )حکایت همان کسی که در عرض خیابان دیوار کشیده و 
بالای آن هم چراغ چشمک زن خطر نصب کرده بود و می گفت چراغ را گذاشته ام تا رانندگان 
متوجه خطر باشند و به دیوار نکوبند؛ و دیوار را چیده ام تا چراغ را بالای آن نصب کنم!( 
اصلًا قبل از طی مسیر قانونی چرا تیم ما در برجام قطعنامه را پیشاپیش پذیرفته و امضا 
کرده که حالا بخواهد بگوید مفاد خطرناک آن را نمی پذیرد؟! این همه دستپاچگی و عجله 
برای چیست؟! جالب تر اینکه طبق اعلام و اذعان رسمی وزارت خارجه، متن 159 صفحه ای 
برجام صرفاً »ضمیمه« قطعنامه 2231 شــورای امنیت است و از سوی وزارت خارجه به 
درستی به عنوان ضمیمه الف قطعنامه منتشر شده است؛ یعنی اصالت با قطعنامه است نه 
برجام! در پیوست »ب« )اعلامیه( نیز مشارکت 6 کشور در برجام منوط به تصویب قطعنامه 
شده است. همچنین قطعنامه برخلاف ادعا، ذیل ماده 41 فصل 7 منشور سازمان ملل صادر 
شــده و حداقل طی 10 سال بعد نیز مطابق همین ماده 41 پیگیری می شود. طبق بند 30 
قطعنامه، لغو همین قطعنامه طبق بند 8 خواهد بود و براساس بند 8، لغو قطعنامه 2231، 
10 سال بعد و در اقدام مطابق ماده 41 منشور صورت خواهد گرفت. در طول این دوره نیز 
6 قطعنامه قبلی- برخلاف ادعا- لغو نمی شود بلکه براساس مکانیزم ماشه تعلیق می شود و 
در صورت کوچک ترین طرح شکایت از سوی غرب یا حتی ایران، باید برای »ادامه تعلیق« 
قطعنامه های مذکور و تحریم های مندرج در آنها رأی گیری مجدد انجام شود؛ و اگر یکی از 
کشورهای مقابل رأی ندهد، آن قطعنامه ها به صورت اتوماتیک در یک ظرف زمانی 2 ماهه 
به نقطه اول خود باز خواهد گشــت! در این بستر حقوقی تصور کنید فلان سرمایه گذار و 

شرکت خارجی چگونه جرأت می کند همکاری میان مدت داشته باشد؟
آیا می توان »ضمیمه« قطعنامه را قبول داشت و اصل آن را - با وجود پذیرش در توافق 
برجام- نپذیرفت؟! قطعنامه 2231 به عنوان رکن حقوقی و بین المللی برجام اگر هیچ ایراد 
و اشکالی نداشت جز بند 3 و 4، قطعاً خلاف منافع و مصالح و امنیت ملی ما بود. بند 3 که 
مشابه آن در متن برجام نیز قید شده و جزو مبانی اجرایی برجام است، با تأکید چند باره 
بر کلمات می گوید »از مدیر کل آژانس می خواهد راستی آزمایی و نظارت بر تعهدات مرتبط 
هسته ای ایران را برای تمدید اجرای این تعهدات وفق برجام انجام دهد و مجدداً تأکید 
می کند که ایران باید به طور کامل آن گونه که آژانس درخواست می نماید همکاری کند 
تا آژانس بتواند تمام موضوعات معوقه به نحو مشخص شده در گزارش هایش را حل کند«. 
»همکاری کامل آن گونه که آژانس مطالبه می کند« یک عبارت مطلق و مؤکد است. تن 
دادن به این بند به معنای تن دادن به همه خواست های آژانس از جمله در مسائل امنیتی 
و نظامی و اطلاعاتی است، آن هم درباره آژانس و مدیر کلی که بد سابقه هستند و هرگز 
بیطرف عمل نکرده اند. در عین حال قطعاً در میانه راه به جایی می رســید که نمی توانید 
بــه پذیرش مطالبات آژانس ادامه دهید. اگر بخواهید »نه« بیاورید، رکن توافق را به هم 
زده اید ضمن اینکه بهانه دست طرف مقابل داده اید تا مکانیسم ماشه را به اجرا بگذارد 
و تعهدات نیم بند خود را به هم بزند در حالی که شما در نقطه صفر نیستید بلکه تا آن 
هنگام- و قبل از شروع اجرای تعهدات غرب- دو سوم )14 هزار دستگاه( از سانتریفیوژها 
را از حالت آبشــاری در آورده و در انبار گذاشته اید، 9700 کیلوگرم از مجموع حدود 10 
هزار کیلو اورانیوم غنی شــده را به خارج کشور فرستاده اید، قلب رآکتور اراک را بتون 
ریخته اید و برخی اطلاعات مهم را به آژانســی سپرده اید که از متهمان درز اطلاعات در 
پرونده ترور متخصصان هسته ای ایران است. این یعنی مسیر خوردن چوب و پیاز با هم. 
بحث های تحریم موشکی و تسلیحاتی و احتمالًا تداوم بلوکه ماندن پول های فروش نفت 
و  عدم همزمانی اجرای تعهدات، و برگشت ناپذیری تعهدات ما در مقابل برگشت پذیری 

سریع وعده های غرب، موضوعات متنوع دیگری، خارج از مجال این بحث است.
دقیقاً به همین دلایل است که رهبر معظم انقلاب چند بار به تأکید فرموده اند متن 
فراهم آمده با دقت ملاحظه و در مسیر قانونی بررسی شود و در صورت تصویب، راه های 
نقض عهد طرف مقابل )به عنوان طرف بد عهد و بد سابقه( بسته شود یا اینکه متن فراهم 
آمده نه به صورت رأی کلی آری و خیر بلکه به شــکل دقیق و جزء به جزء بررسی شود. 
این صراحت و دقت کجا و برخی مصلحت سازی ها مبنی بر اینکه »برجام، توافق و معاهده 
نیست«، »تعهدآور نیست« »نباید مجلس، برجام را تبدیل به تعهد حقوقی کند«، »مصلحت 
نیست مجلس توافق را بررسی کند حتی اگر تکلیف قانون اساسی باشد« و... کجا؟ حتی 
اگر درباره بسته شدن راه پیشرفت علمی و محدودیت های فنی دغدغه نداریم آیا نباید 
بپرسیم تأکید حکیمانه رهبر معظم انقلاب کجا که فرمودند »تحریم ها باید یکجا و به طور 
کامل در همان روز توافق لغو شود« و محتوای برجام و قطعنامه کجا که تعلیق پر ابهام و به 
سرعت قابل بازگشت تحریم ها را به مرحله بعد از خلع ید ایران از دو سوم سانتریفیوژها 
و 98 درصد ذخایر اورانیوم غنی شده و بازرسی های علی الاطلاق آژانس موکول می کند؟ 

قطعاً این روند بدون صرف حداقل 5-4 سال زمان قابل بازگشت به نقطه صفر نیست.
متن موجود کیلومترها با توافق مطلوب و منطبق با مقدورات ما فاصله دارد و به یک 
بازی مار و پله با مهندسی و چیدمان شیطنت آمیز برای عقبگرد ایران به نقطه اول بسیار 
شبیه تر است تا نقشه تنش زدایی و حل اختلافات میان ایران و غرب. منطق »مجبوریم 
این توافق را بپذیریم«! یک مغالطه بزرگ درباره مقدورات و توانمندی های ماست که نه 
کمترین مطابقتی با واقعیت ها دارد و نه قابل انطباق با همت بلند مردم و مقتدای ماست. 
بله مطلوب این است که معایب بزرگ برجام و راه های نقض عهد طرف مقابل در آن بسته 
شود. این معایب را باید شــناخت و شناساند. افکار عمومی و نخبگان و جوانان ما باید 
توجیه باشند اراده نظام و اراده جریان غربزده ای که می خواهد استقلال و عزت کشور را 
قربانی زیاده خواهی غرب کند دو تاست و بنابراین باید پای کار عزت و استقلال آمد. به 
تعبیر رهبر معظم انقلاب در یکی از دیدارهای چند ســال پیش »باید کاری کنیم که هر 
جوانی بتواند با اندکی تأمل، خودش استنتاج کند که چه کار باید بکند. یعنی این حالت 
انتظار که ببینیم [از سوی رهبری] چه اشاره ای می شود، حالت خوبی است اما خطرناک 
اســت. به خاطر اینکه قابل تداوم نیست. چند وقت؟ چه مدت؟ همین جور باید نشست 
و منتظر اشاره بود؛ یک کارهایی هم هست که با اشاره فهمیده نمی شود، بایستی تبیین 
کرد، تصریح کرد. البته این حالت ترصّد و آمادگی خوب اســت ها! همه ماها باید آماده 
باشیم از بالا تا پایین، برای اینکه ببینیم اقتضای تکلیف چی هست. یعنی لباس رزم مان 
دم دستمان باشد، اگر به تنمان نیست و این حالت خوب است اما کافی نیست. باید کاری 
بکنید که هر کس بتواند تکلیفش را بفهمد و تشــخیص دهد. کسانی که بصیرتشان در 

حد لازم بوده، اینها نلغزیدند.«
همین جا و به اجمال باید نوشــت که کســی حق ندارد با ادعای بیشتر فهمیدن و 
دانستن، از دیگران مالیات بگیرد یا خلاف اخلاق و انصاف رفتار کند؛ چه تصویب توافق 
را »مصلحت« یا »ضرورت« بداند و چه عدم تصویب و رد آن را. یک هدف مهم دشمن، به 
هم زدن اخوت و الفت و همدلی میان کلّیت ملت و نظام- و به مفهوم اخص میان نیروهای 
انقلابی- اســت. به تعبیر امیر مؤمنان »الانصاف یرفع الخلاف و یوجب الایتلاف. انصاف، 
اختلاف ها را از میان برمی دارد و موجب الفت و همبستگی می شود«. برجام تصویب شود 
یا نشود و قبل یا بعد از هر موضوع اختلافی مشابهی، باید متذکر باشیم که اخوت و الفت، 
رحمت خاص الهی و علت موجده و مبقیه عزت و اقتدار ماست. نباید مجال جولان و دو 
به هم زنی را برای بدخواهان یا عناصــر کم ظرفیت- از هر دو طرف بحث- فراهم کرد. 
باید پیچیدگی های آوردگاه جدید مبارزه با استکبار را فهمید و به تناسب آن به میدان 
آمد. کشیدن ترمز نیروهای مؤمن یا تهییج آنها به شتابزدگی و واکنش های فاقد تدبیر و 
سنجش هر دو خلاف مصلحت است. حسن ظن، تعمیق ارتباطات، تحمل هم و شنیدن 

از یکدیگر، و تقویت تعامل و انسجام سازمانی می تواند ما را در مسیر الفت پیش ببرد.

 تو را می بیندچرا برجام به فرجام نمی رسد؟

محمد ایمانی

 * نباید حتی یک ثانیه برنامه های دفاعی ما مخصوصا دســتاوردهای 
پویندگان راه شهید طهرانی مقدم تعطیل شود!

0912---0478
* بــا اینکه فردی انقلابی نبوده و نیســتم فقــط از روی تجربه عرض 
می کنم خیری که به دست آمریکا باشد در نهایت برای کشور خسران 
خواهد بود در ضمن به این خیمه شب بازی های سیاسی در داخل آمریکا 

نباید دل بست.
0911---6740
 * آقای ظریف در شــورای روابط خارجی گفته است قطعنامه 2231 
قابل نقض است ولی نقض آن برای کسی صرف ندارد ولی آن قدر که ما 

در یاد داریم  گفته می شد قطعنامه ضمانت اجرای برجام است!
0912---3104

* در جنــگ زرگــری که 1+5 و صهیونیســت ها بــه راه انداخته اند 
صهیونیســت ها به ظاهر ابراز ناراحتی می کنند. این فقط ظاهر قضیه 
اســت و همه از این توافق راضی هســتند تا برای ایران از این طریق 
محدودیت ایجاد کنند. پرونده هســته ای ما به سرنوشت یکایک مردم 
گره خورده و هر طور پیش رود با مردم سروکار دارد، و به تصمیم گیری 
مجلس نیازمند است. مجلس باید در این زمینه واکاوی کند و اشکالات 

برجام را مشخص کند.
مسعود اصغری کیا

* این توافق نامه بیش از آنکه بخواهد تحریم ها را بردارد و مشکل ما را 
حل کند، امنیت ملی را به خطر می اندازد، اســرار ایران را به دشمنان 
می دهد، توان و بازدارندگی ایران را به شــدت محدود می کند و دست 
و پای ما را می بندد و آســیب پذیری ایران را در تهاجمات آتی بیشــتر 

می کند و بازگشت از این شرایط هم به سالها زمان نیاز دارد.
حسین احمدی
 * آقای روحانی جنابعالی که از سال 82 دست اندرکار مسائل هسته ای 
بودید، لطفا مسببین این گرفتاری ها را معرفی کرده و دستور دهید آنها 
را مجازات کنند. یعنی همان دولتی که سانتریفیوژهای آلوده را در همان 

ابتدا خریداری کرد و بهانه به دست دشمنان داد.
تهرانی
* اگــر قرار بر پذیرش چنین توافق توقف  آوری بود خطوط قرمز نظام 

تعیین و ابلاغ نمی شد.
0912---3104

 سخنگوی وزارت ارشاد گفته لغو ممنوعیت فعالیت خبرنگاران بی بی سی 
کوتاه مدت و فقط برای ساختن یک مستند هسته ای است ولی به نظر 
می رسد این کار صرفا برای شناخت عکس العمل مردم است بی بی سی 
همیشه دنبال جاسوسی و کشف اخبار در کشور ماست. رسانه خبیث 
بی بی سی در سالهای قبل هم رسانه ای ضدحاکمیت ایران اسلامی بود. 
حال چطور به او مجوز فعالیت داده می شود اما به روزنامه ای که حرف 
دل مردم را می زند و حقایق را بازگو می کند )کیهان( تذکر می دهند؟!
ایرانی
* چرا باید نشریات و سایت هایی مثل 9 دی، کیهان و رجانیوز به دلیل 
نقد علمی و منطقی توافق هسته ای تعطیل و یا مورد تذکر واقع بشوند 
ولی به رادیو بی بی ســی با آن همه سابقه خیانت به نظام و مردم برای 
ورود به کشورمان مجوز داده بشود! مسئولان امر چگونه کارهای غلط 

خود را توجیه می کنند؟
گودرزی
* منتقــدان برجام آماج توهین، تحقیر، تهمت و... لشــکر رســانه ای 
روزنامه های زنجیره ای حامی دولت قرار گرفته اند انسان احساس می کند 

شعبان بی مخ ها با نقاب رسانه ظاهر شده اند.
0912---3104

* آقایان شعار می دهند ممیزی باید دست مردم باشد پس چرا خودشان 
رأسا بعضی از رسانه ها را به تعطیلی می کشانند؟

0919---8895
* این شیوه برخورد دولت با رسانه ها که دهان منتقدین را می بندد و 
راه را برای نشــریات طرفدار رابطه با آمریکا هموار می کند نهایت کار 
به تک صدایی غربگرایان خواهد انجامید. چیزی که ماهیت انقلاب آن 

را پس خواهد زد.
0911---8112
* انحراف دولت بازرگان از خط امام و انقلاب بعدها در دولت بنی صدر 
و خاتمی تکرار شــد اگر چه هزینه هایی روی دست نظام گذاشت ولی 
انقلاب بیمه شد انحراف افراد نفوذی هم چند روزی فرصت جولان خواهد 
داشت ولی محکوم به شکست است. باطل رفتنی و حق ماندنی است.
0913---9005
* از وقتی که دولت در تداوم راه مسکن مهر سنگ اندازی و این پروژه 
را متوقف کرد کرایه خانه ها دو برابر شــده است. به خدا قسم شرمنده 
خانواده شــده ایم و معلوم نیســت تا آخر بتوانیم صاحبخانه بشویم. ما 

امیدوار شده بودیم.
0919---8847

* من یک جانباز 55 درصدم و متأســفانه تمام فرزندانم بیکارند ولی 
کســانی که حتی یک روز هم در جبهه ها حضور نداشــته اند گاه تمام 
بستگانشان تا درجه 3 در پست های گوناگون دولتی مشغول به کارند. 

به راستی چرا؟
کاوس فلاحی- یاسوج
* تاکنون از حقوق خردادماه بازنشستگان فولاد اصفهان که در تیرماه 
می بایست واریز می شد خبری نشده است و متأسفانه کسی هم پاسخگو 

نیست. چرا!
آقایی- نجف آباد

* مدت 6 ماه اســت که در لوله های آب شرب اهالی منطقه اصیل آباد 
شــهریار جنب منبع آب از صبح تا 12 شب فقط هوا جریان دارد و از 
نیمه شــب به بعد مقدار کمی آب می آیــد. مکاتبات اداری و مراجعات 
حضوری با مســئولین آبفا و فرمانداری شــهریار نتیجه اش وعده های 

غیرعملی بوده است. از مسئولین امر درخواست رسیدگی داریم.
جمعی از اهالی محل
* در شهرســتان اهواز مردم ساکن شــهر گرمای شدید هوا و طوفان 
ریزگردها را که روز روشن را به شب تبدیل می کند به جان می خرند و 
زندگی می کنند ولی متأسفانه دیده نشده که دولت و مسئولان شهروندان 
این منطقه را درک کرده و در ســاعات کاری کارمندان و کارگران این 

شهرستان تخفیف بدهند.
یک کارمند دولت
* شــهرک بهارســتان گنبد کاووس مورد بی مهری برخی مسئولین 
شهر قرار گرفته اســت. با اینکه فاصله شهرک با شهر فقط کمربندی 
شهید صیادشیرازی است متأســفانه خدمات رسانی به این شهرک از 
جمله وضعیت آسفالت، برق، سرویس عمومی و... بسیار ضعیف است. 
دوربرگردان های کمربندی شهید صیادشیرازی نیز غیر استاندارد است و 
با توجه به تردد کامیونهای سنگین از آن هر لحظه باید منتظر حادثه ای 

بود. قبل از وقوع لازم است مسئولین امر تدبیری نمایند.
ابراهیم مهربانی- گنبدکاووس

اگر افتضاح اصلاح طلبان
در دوره دیگران رخ داده بود...

آیا اگر به جای مسئولیت آقای روحانی و اصلاح طلبان، کسان دیگری 
12 سال پیش بر سر کار بودند و ماجرای واردات بسته های سانتریفیوژهای 
آلــوده را به بار می آوردند، باز هم ایــن طیف امروز با بی تفاوتی از کنار 

ماجرا می گذشتند؟!
رئیس جمهور در آخرین مصاحبه تلویزیونی خود بعد از 12 سال، از 

منشا و آغاز پرونده هسته ای ایران سخن گفت.
روحانی در پاســخ به ســوال مجری برنامه گفت وگوی تلویزیونی 
رئیس جمهوری با مردم که پرسید: »ما دو تا سانتریفیوژ آوردیم و منشأ 
آلودگی داشــت و چقدر بحران ساختگی برای جمهوری اسلامی ایجاد 
کردند و الان آژانس باز دوباره در چارچوب توافق مســئول شــده که 
راســتی آزمایی کند. شما هم حقوق دان و دیپلمات هستید چگونه این 
موضوع را تعقیب می کنید و چه تدبیری اندیشیده اید که آژانس مجددا 
از این موضوع به عنوان یک ابزار فشــار در مســیر پیشرفت جمهوری 
اســلامی ایران استفاده نکند.« پاسخ داد »البته آن آلودگی برای دو تا 
سانتریفیوژ نبود ما چند صد سانتریفیوژ آورده بودیم و چند تا سانتریفیوژ 
آلودگی داشــت و آن آلودگی همه جا را آلوده کرده بود و حتی همین 
نطنز را آلوده کرده بود چون ما نمی دانســتیم آلوده است و دوستان ما 
در سازمان انرژی اتمی فکر می کردند نو است چون بسته بندی های نو 
داشــتند، مشکل برای ما ایجاد شد. ما البته حواسمان باید جمع باشد، 
همیشه آژانس یا هر نهاد بین المللی که انجام وظایفی را به عهده دارد، 
اینجور نیســت که در آنها آدم های ناجور نباشد، پیداست از ملیت های 
مختلف هستند. منشاء آن آلودگی هم کشوری بود که آن سانتریفیوژ 

را به ما فروخته بود. آلودگی در آنجا ایجاد شده بود.«
خبرگزاری دانشــجو درباره این ســخنان نوشــت: بد نیست به یاد 
بیاوریم که این تجهیزات در دوران دبیری جناب روحانی در شورایعالی 
امنیت ملی و حاکمیت دوســتان امروز ایشان بر دولت، خریداری شده 
و وارد کشــور شد. یک مســأله مهم در ارتباط با سانتریفیوژهای آلوده 
بحث کنترل ورود، نصب و راه اندازی این دستگاهها در چرخه هسته ای 
کشور است؛ بطوری که در صنایع حساسی مثل صنعت هسته ای و آن 
هم با وجود الزام به رعایت تدابیر امنیتی و موقعیت حساس بین المللی 
ایران و سابقه توطئه های بی شمار دشمن، قطعاً در همه مراحل فرآیند 
خریدتجهیزات هســته ای باید دقت نظر و هوشیاری کامل نسبت به هر 
توطئه یا اشــتباهی از جمله خرابکاری یا ناســالم بودن قطعات یا عدم 
تطبیق آن با مورد سفارش شده به بهترین شکل ممکن رعایت شود اما 
دکتر روحانی در مصاحبه اخیر خود با خرید ســانتریفیوژهای آلوده در 
زمانی که ایشــان بعنوان دبیر شورای عالی امنیت ملی حضور داشتند؛ 
گفت: »دوستان ما در سازمان انرژی اتمی فکر می کردند نو است چون 
بسته بندی های نو داشتند، مشکل برای ما ایجاد شد. ما البته حواسمان 
باید جمع باشد«. در این خصوص سؤالی که به ذهن می رسد این است 
چگونه ممکن است تجهیزات این چنینی برای صنعت هسته ای تنها با 
کنترل نوع بســته بندی آن تأیید شوند و به راحتی واردچرخه هسته ای 

کشور شوند بدون هیچ بررسی و آزمایشی؟؟
با توجه به اهمیت مســأله و بررســی عوامــل داخلی و خارجی در 
بحران های مختلف کشور در سال های قبل از جمله پرونده های متعدد 
جاسوسی و همدســتی عواملی در داخل کشور با معارضان و دشمنان 
نظام در خارج کشور، به نظر می رسد خیلی دور از ذهن نباشد که افرادی 
مطلع در آن زمان از داخل دولت با انگیزه هایی چون ضربه زدن به نظام 
جمهوری اسلامی ایران یا ایجاد بحران برای به چالش کشیدن کشور و... 
آگاهانه و عامدانه دست به همکاری با دشمنان نظام زده باشند تا شاید 
این بار با موضوع هسته ای و پرونده سازی برای ایران، موضوع دیگری برای 
به خطر انداختن نظام داشته باشند تا نقشه های خود را عملی سازند. چه 
آنکه تجربه نشان داده برخی نمایندگان مجلس وقت- مجلس ششم- در 
ماراتن هسته ای کاملًا در زمین حریف بازی کرده و تمام همت خود را 
برای مقابله با صنعت هســته ای کشــور به کار بردند. از جمله این افراد 
می توان از احمد شیرزاد نام برد که در روزهای آغازین مسئله هسته ای، 
در نطق پیش از دستور در مجلس، همصدا با دشمنان ملت ایران از بیرون 

بودن »دم خروس« هسته ای ایران سخن گفت.
خبرگزاری دانشجو می افزاید: باتوجه به اینکه در زمان دولت هشتم، 
آقای روحانی دبیر شــورای عالی امنیت ملی بوده و از مســئولان اصلی 
پرونده  هســته ای به شــمار می رود؛ در مصاحبه اخیر خود بدون اشاره 

به کوتاهی مســئولان وقت و یا اشتباه آنان به این مساله می پردازد. شاید 
اگر آن موقع دولت دیگری بر سر کار بود و دکتر روحانی هم دبیر شورای 
عالی امنیت ملی نبود، امروز لحن و تعابیر و جملات رئیس جمهور بسیار 

متفاوت تر از این بود.
دبیرکل کارگزاران که 
از همه دلواپس تر است

یک عضو مرکزیت کارگزاران می گوید وقت صرف کردن برای دلواپسان، 
کار مملکت را پیش  نمی برد.

محمدعلی نجفی در بیستمین سالگرد تاسیس کارگزاران سازندگی 
ضمن ســیاه نمایی علیه دولت سابق گفته است: خدا می داند که اگر این 
دولت بر سر کار نمی آمد چه وضعیت اسفناکی بر کشور حاکم می شد. 
دولت خیلی حرف ها را نزد تا دشمنان سوءاستفاده نکنند. الان نمی شود 
در مورد خیلی از مســائل صحبت کرد همان طور که دولت این کار را 
نکرد تا دشمنان از آن سوءاستفاده نکنند. از طرفی هم مخالفین داخلی 
تمام تلاششان را می کنند تا در حد امکان از شرایط سوءاستفاده کنند. 
فرصت حاصله از توافق هســته ای حاصل مجموعه تلاش کل نظام بوده 
اســت. در راس آنها هم اگر حمایت مقام معظم رهبری نبود مذاکرات 
به نتیجه نمی رســید و تیم مذاکره کننده نمی توانست از پس دشمنان 

داخلی و خارجی بربیاید.
وی گفت: اگر دوباره در 5 سال برنامه ششم هم وقتمان صرف دعواهای 
دلواپسان شود کار مملکت پیش نمی رود. دولت فرصتی لازم دارد تا بتواند 
مدیریتش را در دوران پس از تحریم اعمال کند. من فکر می کنم از سال 
95 تغییرهای اساسی در شاخص های کلان اقتصادی رخ می دهد و وضعیت 

اقتصادمان بهتر خواهد شد.
نجفی جزو تصمیم گیران اصلی حلقه اصلاح طلبان در ســال 92 بود و 
به صراحت اذعان کرده که روحانی اصلاح طلب نبوده و در زمره نامزدهای 
اصلاح طلبان قرار نداشته است. وی پس از انتخاب روحانی، به عنوان وزیر 
آموزش و پرورش به مجلس معرفی شد که رأی اعتماد نمایندگان را کسب 
نکرد و به معاونت ریاســت جمهوری و ریاست  سازمان میراث فرهنگی و 
گردشــگری رســید. نجفی مدتی بعد استعفا داد و از سوی روحانی، دبیر 
ستاد هماهنگی اقتصادی دولت شد. پس از استیضاح و برکناری فرجی دانا، 
محمدعلی نجفی به مدت 95 روز سرپرست وزارت علوم بود و ظلم فاحش به 
3 هزار بورسیه- که مورد اعتراض شدید رهبر معظم انقلاب قرار گرفت- در 

همین دوره سرپرستی وی انجام شد.
ادعای نجفی مبنی بر اینکه نباید برای انتقادهای دلواپسان وقت صرف 
کرد، در حالی اســت که غلامحسین کرباسچی دبیرکل کارگزاران یکی از 
همین دلواپسان است چنان که اواخر فروردین امسال در مصاحبه با روزنامه 
شرق ضمن انتقاد شدید از بی تحرکی بخش هایی از دولت و گره زدن بی ربط 
همه مشکلات به تحریم ها تاکید کرد: »قطعاً بخشی از فعالیت های دولت، 
با رفع تحریم ها با کیفیت  بهتری انجام می شود، اما در شرایط تحریم  هم 
نباید این گونه باشد که مسئولیت ها را از دوش خودمان برداریم و تا بگویند 
که چرا فلان کار را نکردید، بگوییم تحریم هستیم. در هر شرایطی حتی 
در شرایط تحریم کارهایی هست که می شود انجام داد و نباید آن کارهایی 
که می شود را به بهانه تحریم از سر باز کنیم. دلمان باید برای اداره کشور 
شور بزند ... باید دلمان بیشتر از این چیزی که هست شور بزند. من البته 
مثال وزارت راه را زدم، اما بقیه وزارتخانه ها هم همین گونه است. ما همین 
حرف را در وزارت کار و امور اجتماعی و برخی وزارتخانه های دیگر داریم. 

دولت باید ابتکار به خرج دهد و فکری در این باره کند.« 
دبیرکل حزب کارگزاران با انتقاد شدید از سالخورده و بی تحرک بودن 
دولت یازدهم گفته بود: »اینکه یک تعدادی آدم خسته و سالخورده بنشینیم 
و بلند شویم که نمی شود! اصلا فرض کنید که مناقشه هسته ای هم حل شد، 
بعد از آن چه؟  این بی تحرکی ها آدم را برای دولت نگران می کند. چشم بر 
هم گذاشتیم نصف مهلت این دولت گذشت. وزرا و شخص رئیس جمهور 
باید فکر کنند خروجی این دوره از دولت آن هم با همه امیدی که مردم 
به آن بســته اند، فقط در این خلاصه نشود که تحریم ها برداشته  شد. اگر 
هنگام تحریم ها، تحرک ما این گونه باشــد لابد بعد از آن دیگر خیالمان 

راحت خواهد شد و می گوییم همه چیز هست، دیگر!«

آمریکا شاکله تحریم ها را
مانند دوره پس از توافق ژنو حفظ می کند

دســتورکار وزارت خزانه داری آمریکا پــس از توافق موقت ژنو برای حفظ 
تحریم ها، بعد از توافق وین نیز در دستور کار آمریکایی ها خواهد بود.

به گزارش رجانیوز ایجاد اطمینان برای ســناتورهای آمریکا مبنی بر حفظ 
ســایه تحریم  بر سر ایران را می توان عصاره اظهارنظر جک لو وزیر خزانه داری 
اوباما در جلســه استماع مجلس ســنا دانست. اطمینانی شبیه آنچه که بعد از 
توافــق ژنو که بــا طراحی مدلی برای عملیاتی کــردن وعده های خود نگرانی 

سناتورها را رفع کرده بود.
وزارت خزانه داری آمریکا در دوره پس از توافق موقت ژنو چهار برنامه اجرایی 
زیر را در دستور کار خود قرار داد تا به این وسیله ریسک ارتباط سایر کشورها با 
ایران را افزایش داده و همچنان تاثیر تحریم ها بر ایران را ادامه بخشد: 1- صدور 
دستورالعمل و اعلامیه های مشخص مبنی بر باقیماندن تحریم ها و ریسک معامله 
با ایران 2- مذاکره حضوری با شرکت ها و بانک ها برای پرهیز از معامله با ایران 
3- استمرار مجازات و اعمال جرائم نقض تحریم ها 4- تشدید سایر تحریم های 

ایران و انتقال قطار تحریم از ریل هسته  ای به تروریسم.
در همیــن راســتا خزانه داری آمریکا در دوران پســا ژنــو در کنار اعمال 
تحریم های جدید بر شــرکت هواپیمایی ایران با توجیه تحریم های تروریستی، 
مجازات ناقضین و دورزنندگان تحریم را نیز ادامه داد و با دنبال کردن مذاکره 
حضوری با شرکت های خارجی و صدور اعلامیه از شکست تاثیر روانی تحریم ها 

ممانعت به عمل آورد.
این در حالی اســت که اکنون و بعد از جمع بنــدی مذاکرات وین به نظر 
می رســد همین چهار دســتور کار مجددا توســط خزانه داری آمریکا در حال 
پیگیری است. در همین راستا لو در سخنان خود به سناتورهای کنگره آمریکا 
اطمینان داد که تحریم های ایران به زودی برداشــته نخواهد شد و بعد از آنکه 
ایران تعهدات خود را اجرا نمود وزارت خزانه داری آمریکا تحریم ها را به صورت 

مرحله ای تعلیق خواهد نمود.
وی در این باره گفت: »روشــن بگوییم، هیچ تغییر فوری در تحریم های 
آمریکا، اتحادیه اروپا و ســازمان ملل وجود نخواهد داشت و فقط زمانی که 
ایران شروط اساسی هسته ای را به جا آورد، آمریکا شروع به تعلیق حریم های 
ثانویه هســته ای به صورت مرحله ای خواهد کرد. تحریم هایی که کشورهای 
طرف سوم را که با ایران تجارت می کنند، هدف قرار می دهد. شکی نیست که 
می بایست در برابر احتمال پای بند نبودن ایران به تعهدات خود در این توافق 
آماده باشــیم. برای همین، اگر ایران در زمانی که تحریم ها را تعلیق کردیم، 
تعهدات خود را نقض کرد، می توانیم  خیلی سریع تحریم های سازمان ملل 
و آمریکا را بازگردانیم. با توجه به اینکه بازگردانده شدن تحریم های سازمان 
ملل نیازمند رای در شورای امنیت است، آمریکا این توان را دارد که اجرای 

دوباره این تحریم ها را صورت بدهد«.
در همین راستا روزنامه فایننشال تایمز در مطلبی با بیان داشتن این که برای 
بسیاری از شرکت ها، توافق هسته ای با ایران نه فرصت طلایی که میدان مین 
است، عنوان کرد: »تحریم های اقتصادی و مالی آمریکا و اروپا تنها زمانی برداشته 
خواهد شد که ایران به تعهداتش در توافق هسته ای عمل کند و انتظار این است 
که این مدت زمان 6 تا 9 ماه باشد. حتی در توافق قید »الزام بازگشت سریع« 

تحریم ها در صورت تخلف ایران از عمل به تعهداتش پیش بینی شده است«.
با انطباق ســخنان جک لو با متن برجام به نظر می رســد فاصله زیادی با 
واقعیت وجود نداشــته و بررسی ها حکایت از صحت این اظهارات می کند. در 
همیــن خصوص بند 21 متن نهایی مذاکرات که به تحریم های کنگره آمریکا 
اختصاص یافته است شاهدی برای صحت سخنان لو است. در این بند از متن 
توافق وین با بکارگیری کلمه ceasa که به معنی توقف موقت اســت به جای 
کلماتی مانند لغو terminate یا حتی تعلیق suspend  عنوان می دارد که 
آمریکا تحریم های خود را به طور موقت و آن هم بعد از راستی آزمایی صورت 

گرفته توسط آژانس متوقف خواهد کرد.
همچنین جک لو در ادامه ســخنان خود به سناتورهای کنگره اطمینان 
داده است که حتی در صورت لغو تحریم ها، سایه آنها همچنان بر ایران نگاه 
داشــته شود، به گونه ای که ریسک تجارت با ایران را برای کشورهای دیگر 

بالا نگه دارد.
جک لو در این سخنان با اشاره به باقی ماندن تحریم ها  به بهانه های دیگر از 
ابعاد تازه ای از توافق وین پرده برداری کرده است. در همین راستا اگرچه در متن 
برجام نام برخی از چهره های نظامی نظیر ســردار قاسم سلیمانی و بسیاری از 
شرکت های وابسته به سپاه پاسداران در لیست خروج از تحریم ها قرار گرفته است 
اما سخنان جک لو حاکی از آن است که با بهانه های واهی دیگری نظیر حقوق 
بشری و حمایت از تروریسم همچنان این تحریم ها پا برجا خواهند ماند.

تسلیت به همکار
با نهایت تاسف مطلع شــدیم همکارمان آقای احمد کتالی فلاح در 
غم از دست دادن مادرگرامی اش به سوگ نشسته است. ضمن تسلیت به 
ایشان برای آن مرحومه رحمت واسعه الهی و برای دیگر بازماندگان صبر 

و شکیبایی آرزو داریم.

در سالروز شــهادت مظلومانه امام صادق علیه السلام که چشم ها 
اشکبار و دل ها داغدار است، این ستون را به احادیثی از آن امام بزرگوار 

اختصاص می دهیم؛
***

* آن که برای خدا دوســت بدارد، برای خدا دشمن بدارد 
و برای خدا عطاء کند، از کسانی است که ایمانش کامل است.

* از خدا بترس چنانکــه گویی او را می بینی و اگر تو او را 
نمی بینی، او تو را می بیند.

* کسب علم و دانش واجب است.
* هر کس که برای خدا از برادرش دیدن کند، خدای متعال 
فرماید؛ مرا دیدن کردی و ثوابت بر من اســت و به ثوابی جز 

بهشت برایت خرسند نیستم.
* هر که به زندگی ساده از خدا راضی باشد، خدا هم به عمل 

اندک او راضی می شود.
* از حضرت پرســیدند کدام اعمال بهتر است؟ فرمودند؛ 
نماز در وقت، نیکی به پدر و مادر و جهاد در راه خدای متعال.

بســیج  ســازمان  رئیس 
مستضعفین تاکید کرد: اقتصاد 
مقاومتی بــه ما می گوید دانش 
را باید بالا برد و شــتاب رشد 
علمی را افزایش داد ولی اقتصاد 
علمی  شتاب  می گوید  عاریتی 
اگر کم شد مهم نیست؛  کشور 
رفیق  غربی هــا  با  می رویــم 
می شویم و تکنولوژی می آوریم.
رئیس  نقدی  محمدرضا  سردار 
سازمان بسیج مستضعفین در جمع 
مسئولین بســیج سازندگی استانها 
در سالن شهید دیالمه طی سخنانی 
گفــت: امروز میــدان مهم تلاش و 
جهاد ما به عرصه اقتصاد رســیده 
است. جنگ ما نه جنگ نظامی و نه 
جنگ سیاسی و امنیتی است بلکه 
اصل جنگ ما جنگ اعتقادی است 
که هر روزی در شکلی بروز می کند 
و امروز دشــمن در عرصه اقتصادی 
وارد شــده اســت. لذا همه وظیفه 
داریــم به دور از کارهــای اداری و 
کاغذبــازی و با حرکتــی جهادی 
با شناســایی ظرفیت هــای مناطق 
گوناگون کشور بهترین الگوی بومی 
را برای اشتغالزایی و افزایش ثروت و 

ارزش افزوده در کشور اجرایی کنیم.
وی تصریــح کرد: در این جبهه 
تکلیــف و راهبــرد مــا را رهبری 
مشخص کرده است. اگر می خواهید 
موفق شوید باید اقتصاد مقاومتی را 
پی ریزی کنید. امروز در کشور همه 
از اقتصاد مقاومتی حرف می زنند و 

هیچ کسی مخالف نیست.
براســاس  کرد:  تأکید  نقــدی 
به  نمی توانید  مقاومتــی  اقتصــاد 
ســرمایه های دشمن اتکا کنید زیرا 
هر لحظه ممکن است از بین برود. 
مــا توافقنامه ای را امضــا کرده ایم 
که تحریم ها با سیســتم خودکار و 
لحظه ای قابل برگشت است و هریک 
از طرف هــای متخاصم اراده و طرح 
شکایت کنند بطور خودکار بعد از 60 
روز همه تحریم ها بر می گردد. کدام 
سرمایه دار غربی عاقلی حاضر است 
در جایی که هر لحظه ممکن است 
تحریم ها برگردد سرمایه گذاری کند.
وی تصریح کرد: اقتصاد مقاومتی 
به ما می گوید دانش را باید بالا برد 
و شــتاب رشد علمی را افزایش داد 
تــا اقتصاد دانش بنیــان که ثروت 
افــزوده زیادی برای کشــور تولید 

می کند شــکل بگیرد ولی اقتصاد 
عاریتی می گوید شتاب علمی کشور 
اگر کم شــد مهم نیست می رویم با 
غربی ها رفیق می شویم و تکنولوژی 
می آوریم. ما فکر کردیم تکنولوژی 
موتور بوئینگ را می آورند ولی مک 

دونالد آوردند!
نقدی ادامه داد: اقتصاد مقاومتی 
بــا کارهــای اداری و بیانیه اجرایی 
نمی شود. باید رفت و مردم را جمع 
کــرد و طرح ریخت و کشــف کرد. 
فرهنگ ســازی مهمتر اســت. باید 
خیریــن و اصناف را پای کار آورد و 
دستگاه های صنایع تبدیلی را قسطی 
و زیر قیمت به کشاورزان تحویل داد.
به گزارش فارس رئیس سازمان 
بسیج مستضعفین کشور خاطرنشان 
کرد: سوژه های تولید در کشو زیاد 
است و باید تســهیلات دهیم و راه 
بیندازیم. اگر در هر روســتا با دادن 
تســهیلات بین مردم رقابت ایجاد 
شود، چون خودشــان ثروت دارند 
در ادامه کار دیگر تســهیلات ما را 
نمی خواهنــد و فقــط باید آموزش 
دهیم که از این منابع طبیعی چطور 

استفاده کنند.

سردار نقدی:

فکر می کردیم تکنولوژی موتور بوئینگ را می آورند 
اما مک دونالد آوردند!

سرویس سیاسی-
هدف  مجلس  نمایندگان 
از جوسازی های اخیر بر علیه 
انحراف  را  نگهبان  شــورای 
افکار عمومی از مسایل اصلی 
کشور می دانند و فرار به جلوی 

متخلفان می دانند.
از ابتدای تاســیس شــورای 
این  تاکنون همیشــه  نگهبــان 
نهــاد انقلابی مورد هجمه افراد و 
جریانات سیاسی بوده است که با 
آرمان ها و مبانی انقلاب اسلامی 
زاویه داشته اند. در مقطع فعلی نیز 
هرچه به انتخابات مجلس خبرگان 
رهبری و مجلس شورای اسلامی 
در اسفند 94 نزدیک می شویم به 
نظر می رسد حملات و فشارها بر 
شورای نگهبان بیشتر خواهد شد .
رهبر معظم انقلاب در یکی از 
دیدارهایشــان  با اعضای شورای 
نگهبان در خصوص جوسازی های 
صورت گرفته بــر علیه این نهاد 
انقلابــی می فرماینــد: »نظارت 
شورای نگهبان در مسائل انتخابات ، 
یکی از مهم ترین کارهایی است که 
انجام می دهد؛ کار بســیار مهمی 
اســت، کار بسیار لازمی است. به 
جوســازی هایی که علیه این کار 
نباید اعتناء کرد.  ابداً  می شــود، 
البتــه کار را باید درســت انجام 
داد. بــه همان اندازه که کار مهم 
است، به همان اندازه سلامت کار 
مهم اســت. یعنی باید معیارها را 
درســت فهمید، و فقط براساس 
این معیارها قبول کرد یا رد کرد. 
از این معیارها نباید تخطی شود، 
کوتاهی هم نباید بشود، غفلت هم 

نباید بشود.«
در همین ارتباط حجت الاسلام 
محمد ســلیمی نماینــده مردم 
محلات در مجلس شورای اسلامی 
در گفت  و گو با کیهان با اشاره به 
اینکه حملات بر شورای نگهبان 
گفت:  نیســت  جدیدی  موضوع 
هدف از فشارها بر شورای نگهبان 
به این دلیل اســت تا این نهاد از 
وظایــف خود در قبــال برخی از 
افراد مســئله دار کــه قصد دارند 

در انتخابات آینده شــرکت کنند 
کوتاه بیاید .

وی ادامه داد: از اهداف دیگری 
که برخی جریان های سیاسی از 
حمله به شــورای نگهبان دنبال 
می کنند انتقام گیری از این نهاد 
انقلابی است تا شاهد یک شورای 
فرمایشــی در عرصــه انتخابات 

باشیم.
ســلیمی با اشــاره به اینکه 
شورای نگهبان همیشه به وظایف 
قانونــی و انقلابی خــود قاطع و 
منطقی عمل کرده اســت اظهار 
داشت: برخی به دنبال آن هستند 
تا با فضاسازی های تصنعی مسئله 
فتنــه 88 را از ذهن مردم  پاک 
کننــد و به نوعی بــه دنبال آن 
هســتند تا بدهــکاران دیروز در 
فتنه را به عنوان مدعی و طلبکار 
امروز به فضای سیاســی کشور 

تحمیل کنند.
وی خاطر نشان کرد: عده ای 
با آمار ســازی به بهانــه مبارزه با 
فســاد، حمله به شورای نگهبان 
و... به دنبال آن هســتند تا ذهن 
مردم را از مسائل اساسی کشور از 
قبیل بیکاری، تورم رفع مشکلات 

معیشتی و ... دور کنند. 
همچنین فاطمه رهبر نماینده 
مردم تهران در مجلس شــورای 
اســلامی در این خصوص گفت: 
با توجه به ســوابق ادوار گذشته 
انتخابات در نظام اسلامی مشخص 
شده است که این فشارها و ایجاد 
فضای غیراخلاقی سیاسی از طرف 
کسانی که می خواهند خود را بر 

مردم تحمیل کنند.
وی افزود: فشارها و حملات بر 
شورای نگهبان و رقبای انتخاباتی 
با هدف انحراف اذهان عمومی از 
مســایل اصلی کشور است و این 
شرایط تکراری بوده و راه به جایی 

نخواهند برد.
رهبر با اشاره به اینکه معمولا 
هرگاه یک مسئله مهم در کشور 
اتفــاق می افتد برخــی اقدام به 
می کنند  کاذب  فضاســازی های 
خاطر نشــان کرد: مــردم کاملا 

آگاه و بیدار هستند و با بازی های 
سیاسی این جریانات آگاه هستند 
و قطعــا فریب آنهــا را نخواهند 

خورد.
در ادامه حســینعلی حاجی 
دلیگانی نماینده مردم شــاهین 
شــهر در مجلس شورای اسلامی  
گفت: هدف از حملات و فشارهای 
اخیر بر شــورای نگهبان وادار به 
عقب نشــینی کــردن از اصول و 
ارزش هــای انقلاب اســت ؛ زیرا 
تاریخ ثابت کرده است که شورای 
نگهبان همیشه حافظ و نگهبان 
قانون اساسی و مشروعیت نظام 

اسلامی بوده است.
وی با تاکید بر اینکه جریان های 
سیاسی که شورای نگهبان را مورد 
تخطئه قرار می دهنــد در اصل 
مبانی اســلام و قانون اساسی به 
عنوان میثاق ملی را مورد هجمه 
قرار می دهند اظهار داشت :برخی 
با حمله به شورای نگهبان به دنبال 
کسب کرسی های مجلس خبرگان 
هستند که البته مردم با چشمان 
تیزبین خود تحرکات آنها را نگاه 
می کننــد و در زمان خود جواب 

محکمی به آنها خواهند داد.
کارخانه  ابراهیــم  همچنین 
نماینده مردم همدان در مجلس 
شورای اسلامی با اشاره به عملکرد 
قابل قبول شورای نگهبان از بدو 
شورای  گفت:  تاکنون  تاســیس 
نگهبان از آغاز تاکنون همیشــه 
جریان های سیاسی براساس منافع 
خود مواضع متفاوتی نسبت به این 
نهاد انقلابی داشته اند اما همیشه 
عملکرد شورای نگهبان مورد تایید 
حضرت امام و مقام معظم رهبری 

بوده است.
وی با اشــاره به این نکته که 
وارد کردن ایراد به شورای نگهبان 
ایراد به قانون اساســی است ابراز 
داشت: شــورای نگهبان در فتنه 
88 آماج شــدید ترین حملات از 
سوی برخی جریان های سیاسی 
قرار گرفت اما در انتخابات 1392 
شــاهد بودیم که همــان جریان 
سیاسی عملکرد شورای نگهبان را 

نمایندگان مجلس در گفت و گو با کیهان:

هدف از حمله به شورای نگهبان
انحراف افکار عمومی است

مورد تایید قرار داد از همین روی 
گزینشی برخورد کردن با عملکرد 
این نهاد انقلابی نسخه ای منسوخ 
است که تاریخ مصرفش دیگر به 

اتمام رسیده است.
کارخانــه خاطر نشــان کرد: 
موضع گیری در مقابل شــورای 
نگهبان زیر ســوال بردن سلامت 
نظام اسلامی اســت و دشمنان 
مترصد آن هســتند تا در آستانه 
انتخابات فضا را ناامن جلوه دهند 
تا در مراحل بعــدی با مدیریت 
آن بتوانند نظام را وارد حاشــیه 
و چالش های امنیتی کنند که با 
توجه به حضور همیشگی دلسوزان 
انقلاب در صحنه نقشه هایشــان 

عقیم خواهد ماند.


